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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro infrastrukturu, technickou 
vybavenost a životní prostředí ZHMP  

 

ZÁPIS z 22. jednání 
Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP konaného  

dne 16. 2. 2021 v 15:00 hod. 
on-line v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: RNDr. Jana Plamínková, Tomáš Murňák, Tomáš Vojtíšek, Mgr. Vít Zeman, Ing. Eva Tylová, RNDr. Marcela 

Plesníková, Ing. Vladimír Schmalz, Ondřej Růžička, Mgr. Jakub Lepš 
Omluveni: Bc. Tomáš Štampach, Milan Maruštík 
Hosté:  MVDr. Luboš Gardoň (Ekologické centrum Orlov, o.p.s.), Pavel Suchan a Michal Bareš (Astronomický 

ústav AV ČR, v.v.i.), Ing. Tomáš Jílek (Technologie hl. m. Prahy, a.s.), Ing. Jan Lukáš, Ph.D. (Výzkumný 
ústav rostlinné výroby) 

Jednání řídila: RNDr. Jana Plamínková, předsedkyně Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní 
prostředí ZHMP    

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu a schválení minulého zápisu 

3. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do ZHMP 

4. Souhrnná informace o tiscích předložených do RHMP 

5. Zpráva o činnosti výboru za rok 2020 

6. Národní geopark Barrandien 

7. Světelné znečištění - co ho způsobuje, proč škodí a jak se řeší ve světě a v ČR 

8. Řešení světelného smogu a negativních dopadů světla na zdraví a ŽP v prostředí pražského veřejného osvětlení 

9. Komercializace nových výsledků zemědělského výzkumu VÚRV, v.v.i. pro zlepšení životního prostředí v hlavním 
městě Praze 

10. Různé 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Zasedání Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP bylo zahájeno v 16.00 hod  
a řídila ho předsedkyně výboru RNDr. Jana Plamínková. Předsedkyně výboru přivítala přítomné členy a pozvané 
hosty a dále konstatovala, že výbor je usnášeníschopný tím, že je přítomna nadpoloviční většina členů. Členové 
výboru byli řádně pozváni a obdrželi všechny projednávané materiály. Omluvili se Bc. Tomáš Štampach a Milan 
Maruštík. 
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2. Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu a schválení minulého zápisu 

usnesení k bodu 2. 

2.1 výbor souhlasí s navrženým programem jednání 

Přijato jednohlasně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

2.2 výbor souhlasí, aby se ověřovatelem zápisu stal Tomáš Murňák 

přijato jednohlasně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

Předsedkyně výboru konstatovala, že byl zápis rozeslán elektronicky a nebyly k němu žádné připomínky. 

2.3 výbor schvaluje zápis z 21. zasedání výboru dne 19. 1. 2021 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

3. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do ZHMP 

Předsedkyně výboru konstatovala, že tisk Z-8790 byl již představen na předchozím zasedání. 

usnesení k bodu 3. 

3.1 výbor doporučuje tisk Z-8790 ke schválení 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0  

4. Souhrnná informace o tiscích předložených do RHMP 

Předsedkyně výboru uvedla, že přehled tisků za období od 25. 1. do 16. 2. 2021 byl rozeslán elektronicky. K tiskům 
nebyly žádné dotazy ani připomínky. 

usnesení k bodu 4. 

4.1 výbor bere na vědomí informaci o tiscích schválených v RHMP 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

5. Zpráva o činnosti výboru za rok 2020 

usnesení k bodu 5. 

5.1 schvaluje předloženou zprávu o činnosti Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní 
prostředí ZHMP 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

5.2 žádá předsedkyni Výboru o předložení této zprávy v podobě informace Z-9132 ZHMP 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

6. Národní geopark Barrandien 

Předsedkyně výboru dala slovo MVDr. Lubošovi Gardoňovi z Ekologického centrum Orlov o.p.s., který prezentoval 
činnost Národního parku Barrandien. Paní předsedkyně poděkovala a zároveň vyjádřila podporu projektu. 

7. Světelné znečištění - co ho způsobuje, proč škodí a jak se řeší ve světě a v ČR 

Předsedkyně výboru přivítala zástupce odborné pracovní skupiny pro světelné znečištění České astronomické 
společnosti Pavla Suchana a Michala Bareše z Astronomického ústavu AV ČR, v.v.i.  
RNDr. Jana Plamínková přistoupila k dalšímu navazujícímu bodu. 

8. Řešení světelného smogu a negativních dopadů světla na zdraví a ŽP v prostředí pražského veřejného osvětlení 

Ing. Tomáš Jílek, předseda představenstva Technologie hlavního města Prahy, a.s. prezentoval, jakým způsobem 
problematiku světelného smogu na území hl. m. Prahy společnost řeší. Uvedl, že problematiku rušivého světla 
aktivně zapracovali v rámci připravované Koncepce veřejného osvětlení hlavního města Prahy. Dále uvedl, že 
společnost řeší všechny stížnosti na rušivé světlo a světelný smog v rámci  výkonu funkce správce systému VO  
v Praze.  

V diskuzi k tomuto i předchozímu bodu bylo řešeno mj. veřejné osvětlení a jejich výměna, osvětlení památek, hlavni 
zdroje světelných emisí, noční svícení (i privátní zdroje) a příslušná legislativa (např. nový stavební zákon).  
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Ing. Eva Tylová se připojila k nutnosti úpravy legislativy (např. omezování osvětlení parkovišť). Přítomní se shodli na 
společném cíli - nutnost nastavení technického standardu (resp. z Koncepce veřejného osvětlení vytvořit obecně 
závaznou vyhlášku).  

usnesení k bodu 8. 

8.1 Výbor doporučuje ZHMP a RHMP rozhodnout snížit v dnešní době pandemie osvětlení památek a snížit 
tak současný světelný smog Prahy 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

9. Komercializace nových výsledků zemědělského výzkumu VÚRV, v.v.i. pro zlepšení životního prostředí v hlavním 
městě Praze 
Předsedkyně výboru předala slovo zástupci Výzkumný ústav rostlinné výroby Ing. Jan Lukáš, Ph.D. V rámci 
prezentace představil řešení projektu - Komercializace nových výsledků zemědělského výzkumu VÚRV, v.v.i. pro 
zlepšení životního prostředí v hlavním městě Praze s podporou Operačního programu Praha – pól růstu, který je 
zaměřen na 5 konceptů. Detekce alergenů, zdravá půda, detekce GMO, zeleň bez rizika a zelené stěny. 
V následné debatě byly řešeny vertikální zelené stěny, jejich využití, přínos a péče o ně. 

10. Různé 

Tomáš Vojtíšek navrhl k diskuzi téma výstavby sportovního areálu ve Velké Chuchli. Paní předsedkyně mj. členka 
Výboru pro změnu územního plánu o tomto záměru podala detailní informace.  
Závěrem RNDr. Jana Plamínková poděkovala přítomným za účast a konstatovala, že další jednání bude 16. 3. 2021. 

 
 

 

 
RNDr. Jana Plamínková 

předsedkyně Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 
 
 
 

Tomáš Murňák 
ověřovatel zápisu, místopředseda Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 

 
Zapsala: Ing. Monika Kadlecová, tajemnice Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
  
  
 


